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Zápis zo zasadnutia Akademického senátu FHV UNIZA 
 

 

Dátum konania: 26. marca 2024 o 13:00 hod. 

Miesto konania:  AF 108 

Prítomní členovia:  Mgr. Jana Dzuriaková, PhD., doc. Mgr. Marián Grupač, PhD., Mgr. 

Marek Hampl, Ph.D., Ing. Adam Hnat, PhD., Mgr. Olena Hundarenko, 

PhD., PaedDr. Marta Lacková, PhD., Mgr. Eva Leláková, PhD., Mgr. 

Jarmila Majerová, PhD., Mgr. Dominika Chládeková, Bc. Martina 

Jombíková, Bc. Bronislava Majerčíková, Mgr. Daniel Stehlík, Bc. 

Michaela Uličná 

Neprítomní členovia:  Mgr. Veronika Mažgútová, PhD. (ospr.), Samuel Haas 

Hostia:  prof. Ing. Branislav Hadzima, PhD., Ing. Štefan Šedivý, PhD., doc. PhDr. Slavka 

Pitoňáková, PhD., PhDr. Matúš Formanek, PhD., Mgr. Eva Augustínová, PhD., Ing. 

Pavel Müller, Caroline Ann Daněk Kyzek, M.A., PhD., Vladimíra Hýllová, PhDr. 

Martin Vavruš, PhD., Patrik Banetka, Andrej Labuda, doc. JUDr. Ján Štefanica, 

PhD., PhDr. Martin Horemuž, PhD., Jozef Mišút, Bibiána Sýkorová, Rebeka 

Ondrišíková, Viktoriya Gudkovskaya, Tomáš Kudri, Ema Cupanová, Kristína 

Kaplánová, Andrej Antol, Barbora Bušíková, Adam Hulín, Viktória Ivanová, 

Daniel Krajčík, Linda Benkovská, Mária Majdanová, Klára Hlávková 

 

Program rokovania 

1. Návrh Výročnej správy o činnosti AS FHV UNIZA za rok 2023 (predkladal doc. 

Mgr. Marián Grupač, PhD., predseda AS FHV UNIZA – ďalej iba predseda) 

2. Prerokovanie žiadosti o zvolanie zasadnutia AS FHV UNIZA v súvislosti 

s plánovanou transformáciou FHV UNIZA (predkladal predseda) 

3. Rôzne 
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Úvod a otvorenie 

 

Rokovanie Akademického senátu FHV UNIZA (ďalej len AS) viedol predseda, ktorý 

privítal prítomných členov i hostí na zasadnutí AS. 

Predseda následne vyzval prítomných, aby vyjadrili súhlas s vyhotovením zvukového 

záznamu zo zasadnutia pre potreby AS v súlade s rokovacím poriadkom (čl. 6, ods. 3, 

písmeno q), voči čomu nemal námietky nikto z členov AS, ani prítomných hostí. 

Konštatovanie:  Členovia AS a prítomní hostia súhlasili s vyhotovením zvukového 

záznamu pre potreby zasadnutia AS (v súlade s rokovacím poriadkom 

AS, čl. 6, ods. 3, písmeno q). 

Na zasadnutí bolo prítomných 13 senátorov z celkového počtu 15 členov, z čoho boli 

piati študenti a predseda mohol skonštatovať, že na základe rokovacieho poriadku (čl. 7, 

ods. 1) a prezenčnej listiny je senát uznášaniaschopný. 

Predseda vyzval senátorov, aby predostreli svoje pripomienky k  navrhovanému 

programu a keďže nikto žiadne nemal, dal o programe aklamačne hlasovať: 

Počet prítomných členov AS FHV UNIZA 13 

Za 13 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

AS schválil návrh programu rokovania AS v zmysle čl. 6 ods. 3, písmeno k) rokovacieho 

poriadku AS. 

Bod č. 1: Návrh Výročnej správy o činnosti AS FHV UNIZA za rok 2023 

 

Návrh stručne predstavil predseda a uviedol, že obsahuje všetky potrebné náležitosti. 

Predseda požiadal o vyjadrenie k návrhu zástupcov jednotlivých senátnych komisií, 

ktorí k návrhu nemali pripomienky. Do diskusie k návrhu sa nikto neprihlásil a predseda 

dal o návrhu aklamačne hlasovať. 

Návrh uznesenia:  AS schvaľuje návrh Výročnej správy o činnosti AS FHV UNIZA za rok 

2023. 

Počet prítomných členov AS FHV UNIZA 13 

Za 13 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 
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AS schválil návrh Výročnej správy o činnosti AS FHV UNIZA za rok 2023. 

Bod č. 2:  Prerokovanie žiadosti o zvolanie zasadnutia AS FHV UNIZA v súvislosti 

s plánovanou transformáciou FHV UNIZA 

 

Predseda uviedol, že tento bod je zaradený do programu na základe žiadosti senátoriek 

Lelákovej, Lackovej, Uličnej a Majerčíkovej. Požiadal zástupkyňu navrhovateľov, aby 

žiadosť predstavila. 

Senátorka Lacková žiadosť stručne predstavila. Uviedla, že ostávajú nezodpovedané 

otázky v súvislosti s plánovanou transformáciou fakulty a požiadala vedenie fakulty 

o bližšie vysvetlenie situácie. 

Dekanka Pitoňáková (ďalej iba dekanka) stručne vysvetlila proces, ktorý predchádzal 

súčasným okolnostiam a celej situácii. Doplnila podstatné časové následnosti udalostí 

a zdôraznila, že vedúci katedier mali informácie o situácii k dispozícii (prečítala aj e-

mailovú správu, ktorou 7. decembra 2023 informovala všetkých vedúcich katedier 

a vedenie FHV UNIZA o jej vystúpení na zasadnutí Správnej rady UNIZA 6. decembra 

2023 a spomenula skutočnosť, že prílohou tejto správy bola kompletná správa z auditu, 

pripomienky k správe z auditu a ďalšie prílohy).  Zdôraznila, že po rokovaní Správnej 

rady UNIZA 22. februára 2024 sa s ňou stretol rektor, ktorý ju informoval o výsledku 

rokovaní – postupná transformácia fakulty, zachovanie a rozvoj študijného programu 

mediamatika a kultúrne dedičstvo, neprijímanie študentov do 1. ročníka bakalárskeho 

stupňa štúdia učiteľských študijných programov a predovšetkým skutočnosti, že všetci 

študenti učiteľských študijných programov FHV UNIZA budú mať možnosť doštudovať 

daný stupeň štúdia a súčasní študenti 3. ročníka aj magisterský stupeň. Tieto informácie 

následne tlmočila všetkým vedúcim katedier a vedeniu fakulty s tým, že o uvedenom 

majú informovať zamestnancov fakulty, ale aj študentov, ktorí v tom čase pripravovali 

online deň otvorených dverí. Prodekanka Augustínová doplnila, že študenti učiteľských 

študijných programov v deň konania udalosti napriek tomu túto informáciu nemali. 

Dekanka zdôraznila, že rektor plánoval stretnutie so zamestnancami a študentmi FHV 

UNIZA, aby podrobnejšie objasnil ďalší postup. Predseda ako vedúci Katedry 

mediamatiky a kultúrneho dedičstva následne zvolal poradu katedry, kde všetkých 

zamestnancov informoval o aktuálnom dianí. 

Dekanka uviedla, že na základe pokynu rektora s ním bude koordinovať postup 

v personálnej oblasti a doplnila, že protest na podporu učiteľského študijného 

programu, ktorý sa uskutočnil 14. marca 2024, bol kontraproduktívny, nakoľko 
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predchádzal avizovaným oficiálnym stretnutiam so zamestnancami a študentmi FHV 

UNIZA s rektorom v tejto záležitosti. 

Dekanka s prodekankou Augustínovou všetkých študentov opätovne ubezpečili, že 

doštudujú aktuálny stupeň štúdia, ak budú mať záujem, pričom študenti tretieho ročníka 

bakalárskeho stupňa štúdia sa môžu v tomto akademickom roku prihlásiť aj na 

magisterský stupeň štúdia. 

V súvislosti s fámami o akreditácii dekanka uviedla, že celá univerzita a ďalšie univerzity 

na Slovensku čakajú na výsledky akreditácie, pričom úspešná akreditácia je 

nevyhnutnou podmienkou ďalšieho fungovania študijného programu, ale proces 

akreditácie nesúvisí s transformáciou fakulty. 

Senátorku Dzuriakovú zaujímala situácia ohľadom zabezpečenia cvičných škôl 

v súvislosti s plánovanou transformáciou fakulty. Prodekanka Augustínová reagovala, že 

zmluvy s cvičnými školami sú v platnosti maximálne do roku 2026, pričom študenti 

učiteľstva môžu cvičné školy dovtedy využívať rovnako ako doteraz. 

Senátorka Dzuriaková sa opýtala, čo je pravda na vyjadrení pani prorektorky Križanovej, 

že fakulta nemá prijímať študentov na doplňujúce pedagogické štúdium. Prodekanka 

Augustínová upresnila, že vedenie fakulty dostalo e-mailovú správu, ktorá obsahuje 

nariadenie neprijímať študentov do prvého ročníka bakalárskeho stupňa štúdia a na 

rozširujúce štúdium, ale toto nariadenie sa netýka doplňujúceho pedagogického štúdia. 

Dekanka uviedla, že informácia od prorektorky Križanovej bola všetkým vedúcim 

katedier zaslaná. Profesor Hadzima doplnil, že na zasadnutí Akademického senátu 

UNIZA 25. marca 2024 bola prezentovaná informácia, že doplňujúce pedagogické 

štúdium nebude pokračovať na fakulte. Dekanka prečítala e-mailovú správu s pokynmi 

od prorektorky Križanovej, v ktorej sa uvádza, že na doplňujúce pedagogické štúdium sa 

študenti majú prijímať. Tajomník Müller (ďalej iba tajomník) uviedol, že prorektorka 

Križanová na zasadnutí Akademického senátu UNIZA spomenula doplňujúce 

pedagogické štúdium, ale vzápätí sa opravila, že myslela rozširujúce štúdium, čo niektorí 

nemuseli v hluku počuť. 

Prodekanka Augustínová opísala aktuálnu situáciu ohľadom rigorózneho štúdia. 

Uviedla, že aktuálne začaté rigorózne konania sa štandardne dokončia, ale ďalšie 

prihlášky sa už prijímať nebudú. 

Senátorka Uličná sa opýtala, prečo neboli študenti učiteľstva uistení, že budú mať 

možnosť na fakulte doštudovať, keď študenti študijného programu mediamatika 

a kultúrne dedičstvo toto uistenie dostali. Predseda uviedol, že ako vedúci Katedry 
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mediamatiky a kultúrneho dedičstva informoval študentov katedry o vzniknutej situácii 

a zorganizoval s nimi stretnutie, čo mohli urobiť aj ostatní vedúci katedier. Senátorka 

Uličná reagovala, že študenti učiteľstva nemali relevantné informácie. Dekanka uviedla, 

že na stretnutí s rektorom mali študenti priestor na otázky a mohli sa spýtať, čo ich 

zaujíma. Mnohí túto možnosť aj využili. 

Senátorka Majerčíková sa opýtala, čo sa stane, keď zamestnanci zabezpečujúci učiteľský 

študijný program odídu z fakulty. Dekanka reagovala, že v tom prípade je vypracované 

náhradné riešenie a ich štúdia sa to zásadne nedotkne. 

Senátorka Uličná sa zaujímala o situáciu študentov, ktorí budú v tzv. medziročníku a pri 

postupnom utlmovaní aktivít fakulty nebudú mať možnosť doštudovať. Dekanka 

reagovala, že vzniknuté situácie sa budú posudzovať individuálne a vedenie ich bude 

riešiť. Prodekanka Augustínová doplnila, že fakulta musí zabezpečiť, aby študenti mohli 

pokračovať na inej univerzite, ak by nemohli na základe rôznych individuálnych situácií 

doštudovať na danej fakulte. 

Senátorka Dzuriaková sa opýtala na študentov, ktorí nejaký predmet neurobia v prvom 

ročníku a nebudú mať možnosť ho opakovať, keďže sa prvý ročník už nebude otvárať. 

Prodekanka Augustínová uviedla, že pokiaľ to bude v možnostiach fakulty, predmet sa v 

tom prípade otvorí a situácia sa bude riešiť podľa potreby. Dekanka doplnila, že viaceré 

potenciálne problémy sa budú posudzovať a riešiť priebežne. 

Dekanka uviedla, že ak by náhodou niektorí študenti v dôsledku okolností chceli ísť 

študovať na inú univerzitu, bude im vedenie nápomocné pri hľadaní alternatív. 

Upozornila však na možný problém s kompatibilitou aprobácie, keďže nie všetky 

univerzity poskytujú rovnaký študijný program. 

Dekanka zdôraznila, že celé vedenie fakulty podporuje učiteľstvo dlhodobo napriek 

snahám o jeho zrušenie v minulosti. Vzhľadom na prísne legislatívne normy a s tým 

súvisiacimi požiadavkami na zabezpečenie garancií učiteľských študijných programov 

považuje za úspech, že sa učiteľstvo tak dlho udržalo. Doplnila, že neustále zdôrazňuje 

potrebu personálneho rastu, čím by sa rozšírili možnosti garancií. Viacerí zamestnanci 

však napriek týmto apelom vedeckovýskumnú a projektovú činnosť zanedbávali. 

Uviedla tiež, že viacerí zamestnanci prezentujú, ako dlho už pôsobia na FHV UNIZA, ale 

napriek tejto skutočnosti nezvýšili svoju kvalifikáciu a nespĺňajú tak kritériá na 

obsadenie funkčných miest docentov a profesorov. 

Dekanka uviedla, že Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže Slovenskej 

republiky prednedávnom vydalo zoznam študijných programov zabezpečujúcich 
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nedostatkové profesie, medzi ktorými je aj študijný program učiteľstvo anglického 

jazyka v kombinácii. O uvedenom okamžite informovala aj vedenie UNIZA počas 

stretnutia so zamestnancami FHV UNIZA. 

Dekanka zopakovala, že študenti učiteľstva budú mať možnosť dokončiť minimálne 

aktuálny stupeň štúdia a prípadné problémy sa budú riešiť individuálne. 

Dekanka a prodekanka Augustínová zdôraznili, že vedenie fakulty sa nebráni stretnutiu 

so študentami, ak sa dohodnú na termíne. 

Docent Štefanica poukázal na možnú segregáciu študentov vedením fakulty na dve 

skupiny. Opýtal sa, či vedenie fakulty predložilo ozdravný plán vedeniu univerzity, ak je 

fakulta dlhšie obdobie stratová. Dekanka sa ohradila voči názoru, že vedenie fakulty 

segreguje študentov na dve skupiny. Doplnila, že dekankou je od roku 2019 a predtým 

bolo vedenie fakulty prevažne z katedier zabezpečujúcich učiteľstvo a napriek tomu sa 

učiteľské študijné programy postupne rušili, až ostal iba jeden. Dekanka poukázala na 

dokumenty, ktoré predložila vedeniu univerzity v súvislosti s opatreniami na stabilizáciu 

hospodárenia fakulty a doplnila, že napriek neustálemu zdôrazňovaniu potreby 

vedeckovýskumných a projektových aktivít je na fakulte pomerne dosť ľudí, ktorí túto 

povinnosť, vyplývajúcu z pracovnej zmluvy, do veľkej miery zanedbávajú a ich výstupy 

nereflektujú ich dlhoročné pôsobenie na fakulte. 

Ohľadom možnej segregácie študentov vystúpil predseda, ktorý vysvetlil, prečo zvolal 

informačné stretnutie ohľadom aktuálnej situácie na fakulte so študentami Katedry 

mediamatiky a kultúrneho dedičstva a prečo do pozvánky nezahrnul všetkých študentov 

fakulty. Uviedol, že oslovil študentov svojej katedry z pozície vedúceho katedry a nie ako 

senátor alebo predseda AS. Doplnil, že podobné stretnutie mohol iniciovať ktorýkoľvek 

vedúci katedry. 

Senátorka Leláková spomenula, že tlmočila dekanke, aby komunikovala so študentmi. 

Dekanka reagovala, že vedenie fakulty sa rozhodne nebráni komunikácii so študentmi, 

ale opätovne zdôraznila, že postupovala v súlade s dohodou s rektorom, ktorý avizoval 

stretnutie so zamestnanci a študentmi FHV UNIZA ohľadom plánu vedenia univerzity na 

transformáciu fakulty, ktoré sa uskutočnilo 21. marca 2024. 

Senátorka Dzuriaková upozornila, že nie sú dostupné informácie, ako sa ide postupovať 

v personálnej oblasti. Dekanka reagovala, že na základe pokynu rektora musí všetky 

personálne otázky konzultovať a riešiť s rektorom a uviedla, že stretnutie ohľadom tejto 

agendy prebehne v blízkom čase. 
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Docent Štefanica sa opýtal, čo vedenie fakulty urobilo pre zachovanie učiteľských 

študijných programov. Dekanka reagovala protiotázkou, čo docent Štefanica urobil pre 

fakultu. Docent Štefanica vymenoval aktivity, ktoré počas svojho pôsobenia na fakulte 

vykonal. Dekanka uviedla, že fakultu chceli zrušiť už v roku 2017 a odvtedy neustále 

apeluje na všetkých zainteresovaných, aby zlepšili vedeckovýskumnú činnosť a s tým 

súvisiace publikačné výstupy. Po nástupe do funkcie bolo jej úlohou zastaviť najmä 

negatívnu mediálnu prezentáciu fakulty a podľa možností stabilizovať procesy na 

fakulte. Doplnila, že neustále vyvíjala a vyvíja úsilie na zachovanie učiteľských 

študijných programov, pričom v komplikovaných podmienkach dokázala zabezpečiť 

personálne garancie pre učiteľské študijné programy. Zdôraznila mimoriadne 

nepriaznivú situáciu na Katedre filozofie, ktorú sa podarilo vyriešiť. 

Docent Štefanica uviedol, že keď pôsobil ako riaditeľ, bol zodpovedný za výkon tímu 

a nestačilo apelovať. Dekanka reagovala, že niekoľkokrát vyhlásila výberové konania na 

obsadenie rôznych pracovných miest, na ktoré sa nikto nový neprihlásil a nebolo z čoho 

vyberať. 

Senátorka Dzuriaková sa opýtala, akým spôsobom budú v aktuálnom akademickom roku 

prebiehať štátne záverečné skúšky. Dekanka odpovedala, že štandardne ako po minulé 

roky. 

Senátorka Dzuriaková tlmočila otázku od nemenovanej osoby z akademickej obce, či 

vedenie fakulty vyvodí personálnu zodpovednosť za vzniknutú situáciu. Dekanka 

požadovala spresnenie voči komu, na čo senátorka Dzuriaková neodpovedala. Dekanka 

následne reagovala negatívne. 

Senátorka Dzuriaková tlmočila otázku od nemenovanej osoby z akademickej obce, či 

fakulta uhradila poplatky spojené s habilitačným konaním dekanke a predsedovi na 

súkromnej univerzite. Dekanka odpovedala kladne a tajomník upresnil, že časť 

poplatkov uhradil rektorát. Dekanka doplnila, že tieto poplatky boli a budú hradené za 

každého zamestnanca, ktorý splní podmienky a úspešne začne habilitačné, resp. 

inauguračné konanie. 

Docent Štefanica sa zaujímal, či bude vedenie fakulty podnikať kroky, aby zvrátil proces 

jej transformácie. Dekanka reagovala, že vedenie fakulty dlhodobo a neustále rokuje 

a snaží sa nájsť obojstranne výhodné riešenie vzniknutej situácie nielen na pôde UNIZA. 

Okrem iných aktivít s dekanmi ostatných filozofických a humanitne orientovaných fakúlt 

vytvorili neformálnu pracovnú skupinu, v ktorej koordinujú postup komunikácie 

a riešenia problematiky dotknutých študijných odborov. Dekanka doplnila, že spolu 

s ostatnými dekanmi boli v minulosti za zastupujúcim ministrom školstva a o stretnutie 
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požiadali aj súčasného ministra školstva. Upresnila, že rokovania prebiehajú na rôznych 

úrovniach, ale v súčasnosti si nemyslí, že sa výsledok podarí zvrátiť. 

Senátorka Lacková odmietla vyjadrenie zo správy Správnej rady UNIZA, že fakulta robí 

zlé meno univerzite. Dekanka tento názor podporila. Predseda doplnil, že podľa 

vyjadrení na stretnutí so zamestnancami fakulty 21. marca 2024 ani rektor so všetkými 

závermi v tejto správe nesúhlasí. 

Senátorka Majerčíková sa opýtala, či budú študenti informovaní o ďalšom postupe, resp. 

vývoji situácie okolo transformácie fakulty. Dekanka prisľúbila, že študenti budú medzi 

prvými, ktorí sa nové informácie dozvedia, ale až po porade s vedením univerzity. 

Konštatovanie: AS prerokoval žiadosť o zvolanie zasadnutia AS FHV UNIZA v súvislosti 

s plánovanou transformáciou FHV UNIZA. 

Bod č. 3: Rôzne 

 

Doktor Somr vyjadril presvedčenie, že sa mohlo predísť medializácii transformácie 

fakulty, lebo negatívny mediálny obraz poškodil oba študijné programy fakulty. Vysvetlil 

procesy, ktoré sa realizujú v rámci marketingových aktivít fakulty a zdôraznil, že katedry 

si do určitej miery zabezpečujú marketing po svojej línii. Stručne poukázal na 

komunikačnú stratégiu fakulty a uviedol, že nedávne aktivity fakulte poškodili. Navrhol 

dekanke, aby fakulta k celej situácii zaujala jasné stanovisko a zverejnila ho na svojej 

webovej stránke. Dekanka uviedla, že uvedené je už pripravené.  

Dekanka poďakovala všetkým študentom a zamestnancom, ktorí sa zapájajú do 

propagačných aktivít fakulty. 

Senátorka Majerčíková uviedla, že študenti učiteľstva robia veci inak ako študenti 

mediamatiky a kultúrneho dedičstva, ale tiež sa snažia robiť dobré meno fakulty. 

Senátorka Chládeková vyzvala na vzájomnú spoluprácu študentov oboch študijných 

programov. 

Senátorka Majerová tlmočila rozhodnutie senátorky Mažgútovej, že kvôli dlhodobej 

práceneschopnosti sa senátorka Mažgútová vzdáva pozície predsedníčky komisie pre 

legislatívne záležitosti AS a členky stálej volebnej komisie AS. 

Senátor Hnat sa opýtal študentov študentskej časti AS a ďalších prítomných študentov, 

či by mali záujem a pomohli by pri organizácii športového podujatia fakulty, v ktorom by 

sa miesto štandardných športových disciplín súťažilo v netradičných disciplínach. 
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Viacerí senátori a študenti reagovali kladne. Tajomník oznámil, že podľa možností 

fakulty skúsi zabezpečiť finančné prostriedky na toto podujatie. 

Tajomník ocenil účasť na zasadnutí AS a uviedol, že keby bola takáto účasť na 

zasadnutiach častejšie, mohlo by sa predísť prípadným informačným nedorozumeniam. 

Predseda poukázal na možné problémy v súvislosti s nedostatkom informácií a vyzval 

všetkých prítomných, aby sa bez úplných informácií vyvarovali aktivitám a postojom, 

ktoré môžu zbytočne viesť k animozitám v interpersonálnych vzťahoch. 

 

Na záver predseda ukončil zasadnutie AS a poďakoval všetkým členom a hosťom 

za účasť a korektnú diskusiu. 

 

 

 doc. Mgr. Marián Grupač, PhD. 

 predseda AS FHV UNIZA 

 

 

V Žiline dňa 27. marca 2024 

Zapísal: Martin Záborský 

 


